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00/23 d 

Godkjenning av referat fra LMU 6 den 19. oktober 2023 

Godkjent 

Korte orienteringer fra møtelederen 

Prorektor Pinar Heggernes orienterte om årets 
studiebarometerundersøkelse, og den høye svarprosenten på 42%. Dette 
er veldig positivt, og studenter, avdelinger og fagmiljø ble takket for tiltak 
og god innsats for å øke svarprosenten.  

Møte ny fadderkoordinator 

Nyansatt fadderkoordinatoren Zabi Himmat presenterte seg for utvalget, 
og orienterte om tidligere erfaringer, samt planer for sitt arbeid på UiB.  
 

Sak: 50/23   Oppdatering fra mangfoldsprosjektet 

Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til orientering og drøfting 

Målet med prosjektet er å bygge ned barrierer for å delta i høyere utdanning, og å sikre et 
godt tilbud til et mangfoldig studentmiljø. Prosjektet er finansiert av Helsedirektoratet og 
startet opp våren 2023. Siden sommeren 2023 har mangfoldskoordinatorene Nora og 



Michelle primært arbeidet med å utvikle lavterskeltiltak som skal være tilgjengelig for alle 
studenter, og treffe studenter i prosjektets målgruppe ekstra godt.  

Innspill fra utvalget 

• Prorektor Pinar Heggernes orienterte om at universitetsstyret budsjetterer med å 
dekke det kuttet (halveringen) Helsedirektoratet har lagt inn for tildelingen i prosjektet 
for 2024. Dette er svært positivt og gjør at planlagte aktiviteter i prosjektet kan 
gjennomføres som planlagt også i 2024.  

• Det var ønskelig at det planlagte skrivekurset skal være åpent for masterstudenter 
også, og det stilles spørsmål om det er mulig å tilby to forskjellige skrivekurs. Et for 
årsstudium og bachelorstudium, og et for masterstudenter.  

• Det kom svært positive tilbakemeldinger om introdagene.  
• Mange internasjonale studenter dukket opp på årets introdager uken før 

velkomstuken. Det blir et eget fysisk mottak for de internasjonale studentene til våren. 

 
Sak: 51/23    Resultater fra spørreundersøkelse til internasjonale studenter 
 
Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til orientering og drøfting. 

Spørreundersøkelsen til de internasjonale studentene ble sendt ut 23. oktober, og avsluttet 
7. november. Undersøkelsen kartlegger de internasjonale studentenes opplevelser med 
søknadsprosess, semesterstart og informasjon, samt opplevelser knyttet til aktiviteter og 
arrangementer i velkomstuken. Det er viktig å understreke at resultatene må sees i kontekst 
av den lave svarprosenten (17%), og et relativt lavt antall respondenter.  

Innspill for utvalget 

• Det stilles spørsmål ved om man kan arbeide for å øke svarprosenten på 
undersøkelsen til neste år.  

• Basert på undersøkelsen kan det være fornuftig å arbeide for å samle informasjonen 
studentene får i studiestart på ett sted, samt gjøre den mer strømlinjeformet. Dette er 
noe Studieavdelingen og informasjonsansvarlige på fakultetene arbeider med, og 
samarbeider om å få til.  

• Det omtales som viktig å prioritere å inkludere de internasjonale i større grad i 
velkomstuken. Fadderkoordinator kan tilby støtte til fadderstyrene i arbeidet med å 
inkludere de internasjonale studentene i større grad i velkomstuken. En utfordring er 
at fadderledere ikke nødvendigvis får støtte og ressurser til å inkludere internasjonale 
studenter på en god måte i fadderaktiviteter. Det drøftes hvorvidt det kan være 
fornuftig å samle flere internasjonale studenter i egne grupper med et godt opplegg, 
slik at de internasjonale ikke havner i grupper hvor det ikke legges til rette for å 
snakke engelsk. 

Vedlegg  

Vedlegg sak 51/23 – Rapport spørreundersøkelse til internasjonale studenter (PDF) 

 
Sak: 52/23   Utlysning av sentralt avsatte midler 2024 – forslag til ny innretning og 

tildelingskomité 
 

Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til orientering og vedtak 

Tildelingen av sentralt avsatte midler for 2024 vil fortsatt baseres på søknader om støtte til 
spesifikke arrangementer, og vil ha visse føringer for tildelingen. Det foreslås å øke neste års 
avsetning fra 500.000 tilbake til 560.000 slik avsetningen var i 2022. Det ble videre foreslått å 



sette av kr 100.000 av den totale avsetningen til fellesarrangementer som kan arrangeres av 
fadderkoordinator og Studieavdelingen, i samråd med fakultetene/fadderstyrene. Resterende 
midler (størstedelen) i avsetningen vil fadderstyrene fortsatt kunne søke på etter vanlig 
prosedyre. Studieavdelingen og fadderkoordinator vil bistå med et felles informasjonsmøte 
og drop-in veiledning for fadderstyrene i forbindelse med søknadsprosessen til neste års 
sentralt avsatte midler. 
 
Vedtak 

1. Læringsmiljøutvalget vedtar å sette av kr 100.000 av den sentrale avsetningen for 2024 til 
fellesarrangementer som kan arrangeres av fadderkoordinator og Studieavdelingen i samråd 
med fakultetene/fadderstyrene. 

2. Læringsmiljøutvalget oppnevner en tildelingskomité for tildeling av sentralt avsatte midler 
(kr 460 000) for 2024 bestående av læringsmiljøansvarlig i Studentparlamentets 
arbeidsutvalg Lars Jacob Ruland Jacobsen, fadderkoordinator Zabi Himmat og sekretær i 
Læringsmiljøutvalget Martin Kahrs Lie 

3. Følgende frister skal gjelde: 

• Utlysning av midlene innen 31.01.2024 
• Frist for å søke midlene: 18.03.2024 

4. Tildeling fra sentralt avsatte midler 2024 vedtas i møte i Læringsmiljøutvalget 17. april 
2024. 

 
Sak: 53/23   Rapport fra Sammen - Studentfrivillighet 
 
Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til orientering og drøfting 

Sammen Studentliv v/ Henrik Tjore og Jakob Kjellstad innledet saken, og holdt en 
presentasjon om sin undersøkelse. Sammen studentliv er Sammen sitt tilbud til studenter 
med verv og studentorganisasjoner, og tilbyr veiledning og rådgivning. Bakgrunnen for den 
aktuelle undersøkelsen er en synkende trend i studentfrivillighet. SHoT-undersøkelsen viser 
en tydelig nedgang av studenter som oppgir å være involvert i frivillig studentvirksomhet fra 
2018-2022 i Bergen.  
 
Sammen studentlivs oppsummering av funn fra UiB: 

• Slitasje i organisasjonene, samt hull i kompetanse og erfaring hos de fleste 
organisasjoner. Store forskjeller mellom fakulteter ved UiB. Lite samkjøring kan 
skape uforutsigbarhet for interne og eksterne organisasjoner. 

• Lite fokus på opplæring, og proaktive tiltak som kurs og opplæring blir ikke 
prioritert. 

• Frivillighet har fått et dårligere rykte, og studenter uteblir fra arrangementer i 
større grad. 

• Få studenter på mange verv. Total arbeidsmengde blir stor og gir et bilde av at 
verv er omfattende. 

• Det burde bli bedre tilrettelagt for arealer til studentorganisasjoner. 
 
Innspill fra utvalget:  
 

• Kulturen i studentfrivilligheten er endret etter pandemien. Studentene oppgir 
mindre tid til å delta i frivilligheten, blant annet bruker mange studenter i dag mye 
tid på jobb utenom studier.  



• Det omtales som viktig å stille arealer til disposisjon til studentfrivillighet. Romplan 
og forutsigbarhet kan i større grad skape tilhørighet. Det er viktig å legge til rette 
for samlende steder med andre som er frivillige. 

• Det bør også legges til rette for mer opplæring og kurs for frivillige. Det kan skape 
mer eierskap til det man driver med.  

• Det omtales som ønskelig å legge opp til en mer sømløs inngang for studenter 
som ønsker seg inn i studentfrivilligheten, og det er viktig å legge til rette for 
engasjement hos studentene, samt å ta vare på de studentene som har lyst å 
engasjere seg i frivilligheten, men som kanskje ikke får plass i sin foretrukne 
studentorganisasjon.  

Vedlegg  

Vedlegg sak 53/23 – Rapport fra Sammen studentliv (PDF) 

 
Sak: 54/23   Orientering om status – gratis sanitetsprodukter 
 
Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til orientering  

I dag er tilbudet utvidet fra tre til fem lokasjoner, og det er i dag en dispenser med gratis 
sanitetsprodukter på følgende fem lokasjoner: Studentsenteret, Jusbygget, Realfagbygget, 
Fakultet for kunst, musikk og design (Møllendalsveien), Bygg for biologiske basalfag (Det 
medisinske fakultet). Det er for øyeblikket ikke planlagt ytterligere utvidelse av tilbudet til flere 
lokasjoner utover de nevnte. Tilbakemeldingene fra studenter og ansatte på tilbudet er 
fortsatt veldig positive, og tilbudet settes pris på.  
 

Innspill fra utvalget: 

• Dette er et veldig positivt tiltak. UiB kan eventuelt spare inn utgifter til tilbudet ved å 
skalere ned tilbudet i ferieperioder.  

• Det kom innspill fra utvalget om hvorvidt det er mulig å flytte en dispenser fra 
studentsenteret til for eksempel HF-bygget for å sikre tilbudet til UiB-studentene. 
Dette på bakgrunn av stor pågang og bruk av de gratis sanitetsproduktene på 
studentsenteret. 

Sak: 55/23   Besøk ved Det samfunnsvitenskapelige fakultet 
Saken ble lagt fram for Læringsmiljøutvalget til drøfting. 

Utvalgets besøk til Det samfunnsvitenskapelige fakultet startet med omvisning i lokalene i 
Lauritz Meltzers hus. Utvalget fikk en omvisning i 0 og 2 etasje. Dette er etasjer som 
studentorganisasjonene i stor grad disponerer, samt arealer til kollokvie- og gruppearbeid. 
Fakultetet har en del utfordringer med studentenes arealer i Lauritz Meltzers hus. Dårlig luft 
og ventilasjon, samt lite tilgjengelige lokaler omtales å skape utfordringer.  

• Fakultetet har i 2023 arbeidet med Velkomstuken med utgangspunkt i resultater 
fra relevante spørreundersøkelser som SHoT og Studiestartundersøkelsen. 
Fadderaktiviteter og alkoholfokuserte aktiviteter i velkomstuken omtales som 
utfordrende, og det arbeides for flere inkluderende aktiviteter uten alkoholfokus.  

• Fadderaktivitetene er studentdrevne, og det arbeides for å ha god balanse i støtte 
fra fakultetet og fadderstyrenes autonomi, samt å skape en mer helhetlig 
opplevelse for studentene.  

• Samarbeidet mellom fakultetet og studentene oppleves av studentene som veldig 
godt. Det legges til rette for hyppige møtepunkter og tett kontakt på tvers av 
fakultetet, og studentene opplever å bli hørt. Studentombudet opplever også god 
saksbehandling og god håndtering av læringsmiljøsaker på fakultetet.  



• Flere studenter har behov for tilrettelagt og egen leseplass, men det er et problem 
med få egnede plasser. Spesielt når Vektergården forsvinner ut av UiB sin 
eiendomsportefølje.  

Vedlegg  

Vedlegg sak 55//23 – Referat sak 39/22 Møte med Det samfunnsvitenskapelige fakultet 

 

Sak: 56/23   Eventuelt 
Leder av Læringsmiljøutvalget Pinar Heggernes delte ut julegaver, og ønsket utvalget god 
jul.  

 


